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Københavns Kommune
Børne- og Ungdomsudvalget

Henvendelse til Børne- og Ungdomsudvalget vedr. situationen for 
klubbørn på Vesterbro

Vesterbro Lokaludvalg har fået henvendelser om 
kapacitetsproblemerne og den decentrale opskrivning fra en række 
forældre til kommende fritidsklubbørn i bydelen.

Det overrasker os, at distriksforvaltningen uden at blinke kan forsikre 
os om, at den store merindskrivning af børn i fritidsklubberne ikke vil 
skabe problemer for børn, forældre og medarbejdere. Har der bare 
været en masse ubrugte m2 i klubberne? Var normeringerne slet ikke 
retvisende? Udvandes det pædagogiske tilbud slet ikke, når man 
indskriver langt flere børn? Hvilke udfordringer skaber man for 
medarbejderne? Tager børn og medarbejdere virkelig ikke skade af den 
pladsmangel og ekstra støj, de ekstra børn skaber?

Distriksforvaltningen beklager sig over, at fremskrivningerne og 
prognoserne fra Økonomiforvaltningen ikke er nøjagtige. Det gør vi 
sådan set også. Det virker urimeligt for alle parter, at planlægningen 
åbenbart sker med benene placeret solidt i den blå luft.

Der opereres tilsyneladende med, at antallet af klubbørn i de enkelte 
institutioner vil formindskes over året. Det er naturligt, hævder 
distriktsforvaltningen. I Lokaludvalget får vi den tanke, at kommunen 
bevidst skaber overfyldte lokaler NETOP for at få de ældste børn til at 
søge væk og dermed skabe mere plads til de såkaldte garantibørn (4.- 
5. kl.). Det er naturligvis helt uacceptabelt, hvis det er en bevidst 
strategi!

Vi vil på baggrund af ovenstående gerne have en forsikring fra Børne- 
og Ungdomsudvalget:

Vil I arbejde for en bedre og mere nøjagtig prognose for 
kapacitetsbehovet på Vesterbro?



Side 2 af 2

Kan I sikre, at det pædagogiske arbejde i klubberne udføres 
med samme faglighed ved massiv merindskrivning?
Kan I sikre, at medarbejdernes arbejdsforhold ikke påvirkes 
negativt med stress og sygefravær til følge?
Vil I skabe mere gennemsigtighed i hele 
opskrivningsproceduren ved at indføre central indskrivning, 
som man kender det fra daginstitutions- og 
fritidshjemsområdet?

Vi vil følge udviklingen på klubområdet meget tæt, da vi er alvorligt 
bekymrede for, at en forringelse af tilbuddet vil presse potentielle 
klubbørn ud på gaderne i stedet. Det vil rime meget dårligt med 
kommunens bevågenhed over for børn og unges tilknytning til fx 
bander.

Pva. Vesterbro Lokaludvalg
Med venlig hilsen

Niels Vestergaard


